

Acta aprovada a la sessió 2/21 del Consell. Signada digitalment pel regidor, Sr. Xavier Fernández Rivero en data 20 de juliol de 2021

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 5

Núm.: 1/2021
Caràcter: ORDINÀRIA
Data: 23 de març de 2021
Horari: de 17.00 h a 19.00 h
Lloc: Reunió telemàtica

Hi assisteixen:

Xavier Fernández Rivero
Arturo Sánchez Carretero
Carlota Menéndez Plans
Ivonne Ortiz de Zarate
Laura Poyatos Sánchez
Veridiano Prieto Prieto
Juan Alfonso Fagundez Mezquita
Salvador Esquius i Argilés
Luís García Mullor
Assumpció Solé Sala
José Miguel Sanz Martínez
Christian Hernández González
Susanna Pérez Muñoz
Piedad Romera Viturtia
Alfonso Morales Herreras
Montserrat Lao Gómez
Ramón Costa Palet

Membres excusats:

Pere Alsina de Haro
Jaume Alcañiz Paredes
Marta Cortadas Camats
Jaume Casas Ortega

Membres absents:

Xavier Tardà Masana
Daniel Maldonado Solbas
Sergi Sánchez Caro

També hi assisteixen:

Isaac Albert Agut
Emília Andreu Almécija
Miquel Pérez Almudaina
David Garcia Castelló

President

Representant Grup Municipal ERC-MES
Representant Grup Municipal PSC
Representant Grup Municipal Junts per Terrassa
Representant Grup Municipal Tot per Terrassa
Representant suplent AV Can Boada del Pi
Representant AV Casc Antic Can Boada
Representant AV Can Roca
Representant AV Pla del Bon Aire
Representant AV Sant Pere
Representant suplent AV Torrent d'en Pere Parres
Representant suplent AV El Molinot
Representant Associació comerciants
Representant AS d'entitats de dones
Representant AS d'entitats de gent gran
Representant AS d'entitats socioassistencials
Representant AS d'entitats socioassistencials
Representant AV Poble Nou - Zona Esportiva
Representant AV Grups Gibraltar-PI Lluís Companys
Representant AS d'entitats educatives
Veí barri Can Boada Casc Antic
Representant AV Can Gonteres
Representant AS d'entitats esportives
Veí barri Can Gonteres
Tinent d'alcalde Àrea Serveis Generals i Govern Obert
Directora Àrea Economia Finances Serveis Generals i Govern Obert
Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana
Director de serveis de Serveis econòmics

Eva Magaña González

Directora Programa Estructura Territorial i Atenció Ciutadana

David García Gálvez

Director Àrea Drets Socials

Isabel Fernández Lázaro

Secretària

Ordre del dia

1. Aprovació de l'acta Consell Municipal del dia 14 de desembre de 2020
2. Actualització de la informació del pressupost municipal 2021, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut
3. Dinamització Consells Municipals de Districte
4. Informacions de presidència
5. Precs i preguntes
6. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l'acta Consell Municipal del dia 14 de desembre de 2020

Obre la sessió el president del Consell el senyor Xavier Fernández Rivero i dóna les gràcies a tots els consellers i conselleres per la seva assistència. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a l'acta de l' anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no n'hi ha cap, s'aprova l'acta.

Informa del traspàs del conseller Joaquim Solé Peña i es fa un minut de silenci.

2. Actualització de la informació del pressupost municipal 2021, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut

el senyor Xavier Fernández dóna pas al segon punt de l'ordre del dia, donant la benvinguda al senyor Isaac Albert (Tinent d'Alcalde de l' Àrea Serveis Generals i Govern Obert) .

El senyor Isaac Albert pren la paraula i procedeix a l'exposició del document Pressupost 2021/Superàvit. (ANNEX 1)

S'obre el torn de preguntes

La senyora Carlota Menéndez del grup municipal PSC de Terrassa demana que es detallin una mica més els 700.000 euros gastats en la reforma organitzativa de la plantilla de l'Ajuntament, ja que 18.000 treballadors en Erto espanta i no creu que tots acabin sent un expedient definitiu. Pregunta si ja esteu pensant en algunes accions, mesures i estratègies per minimitzar aquest efecte negatiu i que sigui el menys de temps possible i si esteu treballant en això i en quin sentit.

El senyor Isaac Albert respon que els 700.000 euros té a veure amb un projecte que es diu Fem Ajuntament que neix fa uns 4 anys i és un procés de reorganització i equitat dins l'Ajuntament on tenim una realitat i molt complexa dins del personal de la casa. Explica que s'analitzen tots els llocs de treball, les carreges de feina i com s'està treballant dins de l'Ajuntament. Aquest projecte fa una proposta que busca l'equitat de no generar diferències injustificables entre els treballadors que estan duent a terme les mateixes feines. Explica que això s'ha de fer en un procés de valoració que els sindicats i la part social hi participen, on s'han fet esmenes. Diu que és un procés molt llarg, però en aquest moment estem arribant al final. Comenta que la valoració d'aquests llocs de treball i la fotografia real de la organització de l'Ajuntament ja la tenim i hem de començar a prendre decisions. Diu que la proposta que hem fet com a Govern, ja la tenim comunicada a la part social i els hi posarem sobre la taula un parell o tres d'escenaris del Fem, ja que la voluntat és de poder-la signar abans de vacances i

això voldria dir que l'últim trimestre de l'any hauríem de poder començar a aplicar el Fem Ajuntament, la qual cosa vol dir uns recursos econòmics que hem valorat amb 700.000 euros per aquest 2021. Explica que el Fem Ajuntament va mes enllà i no el podem aplicar de cop, ja que l'hauréem d'aplicar periòdicament, però per al 2021 la proposta que hem fet són aquest 700.000 euros o potser serà una miqueta més. Diu que si es signa aquest acord amb la part social ja es començarà a aplicar i el mes d'abril començarem diferents escenaris d'aplicació, negociació amb la part social i signatura de l'acord, això vol dir que a l'últim trimestre podríem estar en disposició de començar a aplicar el Fem.

Pel que fa al segon tema ens preocupa i ho explico a tot arreu, però tenim un pla per donar resposta als Ertos i als aturats? Sí, bàsicament són plans d'ocupació i formació que estem treballant. Comenta que avui tenia una reunió amb l'Alfredo Vega del PSC per posar sobre la taula algunes propostes que ells també feien per posar el tema d'aplicació del superàvit. Diu que nosaltres tant amb plans d'ocupació com amb formació estem molt alineats amb les subvencions que ens arriben del Servei d'Ocupació de Catalunya o amb plans d'ocupació de la Diputació, que té plans anualment que posa sobre la taula i que son cofinançats. Explica que intentem tenir les reserves per poder anar a tots aquests plans d'ocupació i per poder anar a totes les subvencions que ens arriben del SOC, perquè això ens fa ser exponencialment molt millors. Diu que hi ha programes que estem finançant nosaltres, l'escola de segona oportunitat que posem per a un col·lectiu molt concret, però en tot el tema de formació estem treballant conjuntament amb el SOC i amb temes de plans d'ocupació ho estem treballant conjuntament amb la Diputació de Barcelona. Explica que nosaltres el que fem és tenir els recursos preparats perquè quan això arribi poder ser-hi i poder cofinançar això. Diu que els plans d'ocupació no acaben de solucionar el problema, però si que t'acaben donant resposta per persones que estan en una situació molt complicada, per això són molt cars i cofinançats i en això estem treballant.

El senyor Salvador Esquius president de l'AV de Can Roca diu que en quant a la formació i la ocupació creu que des del municipi es pot fer alguna cosa més i presento propostes. Jo no puc crear ocupació, però hi ha persones i entitats que si que en poden crear. Voldria saber com està aquesta alineació real. Això s'hauria d'emplaçar en un altre moment a nivell de taula i com a entitat ser convidat.

En el marc de les necessitats vull saber les necessitats per blocs, perquè en terme genèric em confonen. Hauria de ser exemple necessitats d'habitatge, de feina i formatives. Tenim el mateix mapa de necessitat de fa 10 anys, tecnològicament hem evolucionat cap a una altre banda per tant hem d'anar alineats amb la indústria i certes coses no es poden plantejar com a formació, perquè el que es dóna a les escoles està absolutament desfasat. El tema sostenible alineats amb el 2030, ens hem d'alinejar per un tema de planeta, hem d'impulsar coses atractives tenim un país que afortunadament som rics en sòl, però totes les històries de que les lleis de no se què que el Govern central diu aquí fotem un merder que al final no acaben rendibilitzant el que realment tenim que es patrimoni nostre.

D'aprovar la unifiscalitat fiscal i de pressupostos. En l'àmbit de la gent que em reuneixo us faig arribar que la fiscalitat en el tema de pressupostos està desajustat.

El senyor Txetxu Sanz de L'AV Torrent d'en Pere parres demana si els poden enviar amb més detall el tema dels ingressos i de les despeses, dels ingressos perquè no he entès res i m'ha semblat que romanents d'altres anys els he vist aquí i m'estic confonent. També en què es gasten aquest diners, exemple el milió d'euros en el hoquei, saber en què es gastarà i tenir una mica més de detall. També has dit l'estalvi a vingut perquè hem endarrerit la contracta de neteja i jo m'espanto, perquè penso que 4 mesos que no ha netejat ningú i crec que no es això el que has volgut dir, però m'imagino que l'estalvi és mínim, perquè aquests mesos d'endarreriment m'imagino que el servei a existit. Crec que no deu ser un import suficient, igual que declarar com a ingressos deutes contrets per la administració no complir les seves responsabilitats, crec que tampoc s'ajustaria molt al concepte d'ingressos com a tal. El que si m'alegra molt és sentir un discurs institucional dient que les administracions estan fent el seu esforç, jo no dubto que tothom fa el que pot.

El senyor Isaac Albert diu que la veritat és que t'he escoltat poques vegades reconèixer que l'Ajuntament fa el que pot, jo mai m'he amagat d'això no ho fem sols. També has preguntat que la Generalitat s'ha posat al dia, és veritat i és d'agrair, però a més a tingut l'esforç d'avançar els fons de les ajudes del Fons Covid. Diu que també vull posar en valor el que està fent l'Estat, perquè li està costant molts diners, els Ertos és un instrument que en aquest moment ens camufla una realitat, però són molt importants i molts milions d'euros i també ho vull posar en valor. Explica que tot el món local ens sentim excessivament sols davant el perill o a primera línia de foc, però entenem l'esforç que estem fent tots, tot i que trobem a faltar, a vegades, una mica de coordinació entre tots i també està bé que ho compartim, ja que aquí i l'Estat està fent un esforç, la Generalitat, la Diputació i el món local i si ens poséssim d'acord tots potser aquest esforç es notaria més.

Pel que fa als dubtes sobre les xifres mostra el document del superàvit i explica com quadren els números. Diu que aquest expedient anirà al Ple, és públic i us el podem fer arribar amb totes les partides. Parlo dels grans números, però també hi ha partides molt petites.

Al senyor Salvador Esquius li diu que ha tingut reflexions molt interessants i donarien per tenir un debat, ja que parlar de formació i d'ocupació és molt important a més has estat molt modest, perquè tu tens molta experiència i hi has treballat. Diu que nosaltres teníem el lema que sense formació no hi ha ocupació. Explica que quan ens reunim amb els joves i la gent gran majors de 45 anys, que és un col·lectiu molt important que està a l'atur, insistíem que les necessitats són immediates, però la formació es bàsica i això està molt vinculat i nosaltres hem de ser capaços de donar resposta immediata, però ens costa molts diners i sols no ho podem fer. Explica que els plans d'ocupació costen milers d'euros per acabar donant resposta a 40 o 50 persones, però són necessaris i és l'instrument que tenim. Diu que en polítiques actives d'ocupació el SOC és un bon instrument a vegades una miqueta lent, però ens entenem bé i ens ajudem. Terrassa és un referent en això, Foment és un referent en polítiques d'ocupació i ho és en formació i estem en un màxim nivell i com mes recursos tinguéssim més tindríem, aquí l'Estat ens ha retallat la partida que ve per a polítiques actives d'ocupació i en aquest moment les necessitaríem, tot i que és evident que ells han de quadrar els seus números, però també ho he de demanar perquè són uns diners que teníem i ara no tenim. Explica que eren gairebé 80 milions d'euros que teníem a la Generalitat, dels quals per Terrassa eren 5 o 6 milions d'euros, tot i que sembla que això millorarà una mica, no es una crítica però es una realitat, ja que tenim programes que eren cofinançats i ara no tindrem aquests recursos i la necessitat la tenim. Diu que comparteixo molt quan parlem de digitalització, de robòtica i de indústria 4.0, cada cop que parlem de 4.0 es mora un gatet, si es veritat, sobretot quan ho expliques a nanos de 16, 17 anys que han deixat d'estudiar, és com estar a Mart, estic d'acord, ho hem de fer compatible. Pel que fa al tema d'ocupació aquí a Terrassa hem pres una decisió que pot generar polèmica, per exemple els Bellots 2 és un procés que ve de fa molt temps i s'ha desencallat. Explica que Bellots 2 és un polígon industrial de grans superfícies de metres quadrats bàsicament pensats per a logística, això genera mobilitat i molts efectes no volguts, però pel perfil d'aturat que te la ciutat és una bona solució. Diu que jo preferiria que vingués Google o Tesla, però el perfil d'aturat que tenim a la ciutat és de baixa qualificació i necessitem que es pugui crear ocupació gran i ràpida i Bellots 2 està pensat per això, tot i que no és immediat esperem que a final d'aquest any tinguem moviments i el 2022 puguem tenir alguna realitat, ja que s'estan prenent decisions en aquest àmbit. Comenta que donaria per tenir un monogràfic per parlar d'ocupació i formació en aquest a ciutat a més tenim una expertesa important amb Foment.

3. Dinamització Consells Municipals de Districte

El senyor Xavier Fernández explica que el passat 8 de setembre, la Comissió d'Impuls del Districte 5 per delegació del CMD5 del 28 de juliol, va acordar per unanimitat derivar la partida pressupostària de 10.000€ per a la dinamització del Consell Municipal a l'Àrea de Drets Socials i que fos aquesta Àrea la que determinés a quins projectes volia destinar-los tenint en compte principalment la garantia de l'alimentació de persones, acompanyament als col·lectius més vulnerables i garantir el dret a sostre.

Dóna la paraula al senyor David Garcia Gálvez, Director de l'Àrea de Drets Socials que exposarà aquest punt.

El senyor David Garcia Gálvez explica que aquesta aportació es va acordar per unanimitat a tots els Consells. Informa que al Districte 5 es va acordar que els 10.000 euros anessin bàsicament a la alimentació de les persones, acompanyar als col·lectius més vulnerables i garantir el dret a sostre. Aquestes tres propostes han estat una globalitat a tots els consells, els quals volien fer aquesta aportació pressupostaria a l'Àrea de Drets Socials. Explica que amb els 10.000 euros del Districte ens hem basat en els col·lectius més vulnerables i garantir el dret a sostre, més que garantir el dret a sostre, hem fet un treball per treballar la inserció i la ocupació a persones en situació d'extrema vulnerabilitat que estaven en risc de perdre l'habitatge. Indica que 2.500 euros es van destinar a un projecte de la fundació *Ación Contra el Hambre*, on vem treballar amb 50 persones dividides en dos grups, aquestes persones procedien de la oficina d'habitatge i de la mesa d'emergència. Explica que amb aquest projecte es pretenia empoderar a aquestes persones que estaven desocupades i en situació d'exclusió social i treballar les condicions necessàries pel desenvolupament del seu talent i la seva iniciativa mitjançant l'adquisició d'habilitats socials i de les competències i tècniques per fer recerca d'ocupació. Diu que es tractava de desenvolupar tot el tema d'autonomia personal, de l'automotivació. Es van fer sessions de coaching grupal i atenció individualitzada.

Pel que fa als 7.500 euros diu que han anat al col·lectiu de capacitats diverses on hem treballat amb moltes entitats de la ciutat, ja que era un projecte de ciutat. Els 7.500 euros els hem fet servir per fer fisioteràpia a domicili, pel tema de la pandèmia de la Covid moltes persones han estat molt temps confinades a casa i han patit un retard en la seva evolució motora i els hem ofert a través de les entitats de la nostra ciutat tot aquest treball de fisioteràpia a domicili. Explica que bàsicament han estat infants joves i adolescents fins els 21 anys, però hem tingut casos molt puntuals de les entitats que ens han demanat fer una excepcionalitat amb l'edat i hem hagut d'agafar casos que realment ho necessitaven i requerien aquest servei de fisioteràpia. Diu que aquestes persones han estat derivades a les escoles d'educació especial: el Pi, Fàtima, Crespinell i l'Heura; als centres de lleure: Tu Tries i l'esplai el Globus i als centres d'atenció diürna: Fupar, Prodis i la residència i centre de dia la Pineda i també amb la col·laboració de l'entitat Prou Barreres. Diu que vol aprofitar la oportunitat per donar-vos les gràcies han estat uns projectes espectaculars i que han ajudat a moltíssima gent i ens hagués agradat arribar a quanta més gent millor, però aprofito aquesta ocasió pel vostre gest de solidaritat, perquè creiem que els diners han fet un bé espectacular. Comenta que el tema de la fisioteràpia a domicili és un tema que l'estem treballant des de l'Ajuntament per poder-li donar continuïtat, ja que hi ha persones que segueixen en una situació molt complicada i necessiten d'aquest suport. Vol agrair a tots i totes els que veu decidir en el seu dia fer aquesta aportació, i també en nom de les entitats, perquè els hi han fet molta utilitat. Diu que vull que us quedeu amb aquest missatge que moltes vegades les entitats i les associacions de veïns amb aquests gestos de solidaritat queda palesa que tenim una xarxa comunitària de solidaritat molt important a la ciutat, de la qual en podem estar ben orgullosos i orgullosos i que crec que aquest és el camí a seguir, tot i que és veritat que la pandèmia ens ha deixat coses dolentes també ens ha fet aflorar la part positiva de moltes persones i crec que és una cosa que hem de seguir treballant i mantenir aquesta línia, perquè entre tots i totes en puguem ajudar.

El senyor Xavier Fernández dóna la paraula al senyor Salvador Esquius que explicarà la dinamització comunitària el 2021.

El senyor Salvador Esquius explica que respecte la nova línia de subvenció, *Suport a entitats i agents territorials, amb representació als Consells Municipals*, per donar resposta als reptes i les necessitats detectades al districte, al Districte5 s'ha presentat 2 sol·licituds per la mateixa comissió tècnica.

La comissió tècnica formada per :

Associació veïnal de Can Roca (Associació Veïnal)
Colla del Bitxo del Torrent Mitger (Associació Cultural) malauradament l'últim company que va ser representant que en pau descansi va ser el Joaquim Soler

AVAN (Associació Socioassistencial)
AV Sant Pere (Associació Veïnal)
AV Torrent d'en Pere Parres (Associació Veïnal)
AFA Torre del Palau (Associació Educativa)
Tot per Terrassa (partit Polític)
Grup de dones de Can Boada (Associació de Dones)

Els projectes presentats han estat el Canal digital del Districte 5 i Dinamitzem el Districte 5 en clau social.

Diu que encara no sabem quan estaran tots els projectes valorats i es farà l'atorgament. Explica que entre tots hem acollit la idea de destinar el 40% dels recursos al Canal Digital i el 60% a dinamitzar el districte en clau social. Estem esperant que si això s'aprova ja parlarem dels detalls.

El senyor Txetu Sanz vol agrair a la Maribel i al Salvador tot l'esforç que estan dedicant a aquest tema que gaudirem tots, però crec que es necessari reconèixer el treball que feu, ja que sinó ho feu vosaltres no ho hagués fet ningú.

El senyor Xavier Fernández diu que tal com a dit el vicepresident, també vol traslladar aquest reconeixement d'aquest esforç a la resta de la comissió tècnica.

La senyora Carlota Menéndez pregunta què vol dir un 40% al Canal Digital.

El senyor Salvador Esquius respon que és una proposta que va fer el senyor Sanz del Torrent d'en Pere Parres, de crear una estructura de canal digital, perquè es pugui visualitzar tots els aspectes de les entitats que formen part del Districte 5. Explica que primer hauríem de crear el canal digital i segon tenir contingut.

La senyora Carlota Menéndez pregunta què s'hi contempla.

La senyora Isabel Fernández explica que es va constituir la Comissió Tècnica per a qui hi vulgui participar, ja que la dinamització del consells ha passat a ser una línia de subvenció. Diu que es van fer les propostes i com s'havien de valorar i veure si les dues tenien cabuda. Es va acordar intentar fer totes les activitats amb una difusió digital.

El senyor Salvador Esquius diu que encara no s'ha fet res, només la tramitació administrativa. Aprofita per donar les gràcies al Txetxu Sanz. Diu que els que hem estat a la Comissió Tècnica hem tingut molt poca col·laboració de la resta. Agafem consciència que les coses no es fan soles i fem el que bonament podem.

4. Informacions de presidència

El senyor Xavier Fernández informa que en aquesta sessió tocava renovar la vicepresidència, tal i com estableix l'art. 32 del Reglament de Participació Ciutadana. Donades les circumstàncies excepcionals de la pandèmia i que, en alguns Consells l'elecció no es va fer el dia de la constitució, s'ha posposat a la propera reunió.

La senyora Isabel Fernández informa sobre el Pla disseminats. Diu que s'està treballant una proposta que es presentarà a les entitats dels nuclis de baixa densitat després de Setmana Santa per crear un espai de treball conjunt sobre els temes comuns que els afecten. Els espais als quals ens referim són: habitatges Mancomunitat D2, Can Palet de Vista Alegre, Vista Alegre, Les Martines i Les Carbonelles del D4, Els Caus-Pinetons, Can Carbonell, Pla del Bonaire el Garrot i Can Gonteres del D5, La Font de l'Espardenyera del D6 i Can Parellada i Les Fonts del D7.

Pel que fa a la participació en els pressuposts. Informa que s'ha començat a dissenyar un nou procés de participació en els pressuposts. Tot i que està encarat per dibuixar la metodologia exacta, i s'està acabant de treballar amb tots els grups municipals, sí que us podem avançar

ara les grans línies que el conformaran, i també que la plataforma Participa a Terrassa hi jugarà un paper important per a la recollida de propostes i el seguiment de tot el procés.

L'objectiu d'aquesta participació serà doble. Per una banda, es vol fer partícip la ciutadania en la construcció d'idees i propostes per a la ciutat. Per l'altra, es pretén enfortir el paper de tots els consells i els espais estables de participació, entre ells els Consells de Districte. Així, s'està dissenyat un circuit on els consells, el determinat per a cada proposta, territorial o sectorial, rebran les propostes fetes per la ciutadania i les treballarà i els hi donarà forma en una sessió dinamitzada de construcció de propostes.

Es delimitaran uns àmbits als quals s'hi hauran de referir les propostes, acotades a despesa corrent, no inversió, i s'hi recolliran les idees de la ciutadania o col·lectiu per ser treballades, debatudes i prioritzades després als consells. Es preveu fer la recollida abans de l'estiu i el treball als consells a partir de setembre.

Per últim, es traslladarà al govern municipal el resultat de tot aquest treball i s'estudiarà quines propostes incloure al pressupost 2022. En tot aquest procés es comptarà amb l'acompanyament dels serveis tècnics municipals, i com a finalització es farà un retorn a través de la plataforma.

Com us comentàvem, s'està acabant de dissenyar tota la metodologia i el calendari. Ara us hem definit les línies més generals, però us anirem informant de tot plegat.

Recordar-vos que el termini per presentar les candidatures per formar part de la Comissió d'Impuls i Seguiment del Reglament Municipal de Participació Ciutadana, finalitza el dia 24 de març i que s'ha de fer a través de la Seu Electrònica. Aquesta Comissió és un espai de participació que té l'objectiu de fer el seguiment i avaluació del desplegament del Reglament i proposar accions de millora entorn de la participació ciutadana a la ciutat.

El senyor Xavier Fernández informa que el 9 de Juliol es celebrarà un Ple de dones. Prèviament al Ple es farà un treball amb les regidores i les entitats de la ciutat sobre dos temes: els drets de les dones en l'àmbit laboral i de les cures i el dret de les dones a erradicar les violències masclistes. Us convido a participar en aquest procés participatiu, a totes les entitats que incorporeu la perspectiva de gènere al vostre funcionament i que trebal·leu per la igualtat.

Totes les persones interessades podeu enviar un Mail a polgenere@terrassa.cat

La senyora Isabel Fernández diu que de totes aquestes informacions que us hem donat si esteu interessats us enviarem l'informació per escrit. Indica que la presentació que ha fet el senyor Isaac estarà a la Plataforma Participa i us farà arribar l'enllaç, així com l'enllaç per poder participar en aquesta plataforma. També us passarem un resum del tema dels pressupostos participatius.

5. Precs i preguntes

El senyor Salvador Esquius ha demanat poder parlar sobre temes que afecten al Districte d'estrangeria, ocupacions i feina i qualitat i processos.

Proposa, a nivell de CMD5, articular un sistema de qualitat i millora continua, això significa que volem fer una estructura documental fer el seguiment de la mateixa i tenir una avaluació externa. Explica que jo he treballant en programes de qualitat i millora i s'hauria de posar una ordre documental en el seguiment i una avaluació. Diu que en els darrers consells d'altres anys també ho deia crec que és imprescindible pel bon funcionament d'una estructura, ja que estem parlant que la empresa més gran de Terrassa es l'Ajuntament. Comenta que un altre tema seria com a entitat activar temes pendents de Can Roca i m'agradaria que quedin definits en el temps. Diu que tenim molt bona comunicació oral, però hi ha un dèficit en la resposta per escrit, aquest és un tema que recullo de les diferents reunions que tenim amb l'entitat veïnal, ja que quan busques informació de coses que has parlat la dificultat que tens per trobar aquell tema.

Ara estic buscant el tema dels informes anuals i no trobem ni el del 2019 ni 2020, a l'informe també hi hauria d'estar recollit els dèficits del districte i no apareix, ja que no recull les coses que tractem. També vull deixar aquí pales que m'han trames, molestos, molts ciutadans amb el tema de T-aigua, s'ha viscut de diferents maneres o no tenim informació o no tothom sap el mateix o informació creuada, quina es la realitat?. Diu que el què la gent té percebut és que la seva factura és més cara i aquí es deia que la factura de l'aigua no serà més cara i és més cara i m'agradaria que parléssim de percentatges. Demana que es torni a recuperar una mica el tema del calendari de tots els temes que hem anat comentant amb el Xavi i la Maribel al menys tenir resposta.

La senyora Carlota Menéndez transmet unes queixes que m'han fet arribar uns veïns dels pisos dels Grups de Gibraltar, avui ha sortit al diari Terrassa, queixes per un canvi d'ubicació d'uns contenidors que es va fer en aquest barri. Diu que jo no tinc tota la informació detallada de la problemàtica. Demanaria que ja que estem al districte 5 amb el regidor i avalues si per prendre aquesta decisió s'ha tingut en compte tota la informació. Diu que si per prendre aquesta decisió d'ubicació s'ha tingut en compte la millora de la circulació del barri. Diu que si sabessin el motiu pel qual s'ha fet potser s'entendria millor aquesta decisió. Diu per part de l'Ajuntament el motiu és que els contenidors han d'estar a una banda, però penso que l'explicació hauria d'anar més enllà, perquè sembla una explicació poc pensada. Arran d'aquesta decisió que ha d'anar a una banda o una altra, no sé com es solucionen els problemes que han vingut després tot el que comenten els veïns que es troben amb el problema de la nova ubicació. Demana que es doni una mica de resposta per a aquest tema. Pregunta si només hi ha camions de carrega lateral per una banda. Diu si heu sentit a parlar dels contenidors que posarà l'ajuntament de Barcelona que són contenidors intel·ligents. Diu que a mi m'ha semblat una idea genial. Indica que una altre queixa que m'han fet arribar uns ciutadans és sobre el forat per dipositar els residus del contenidor groc, ja que són molt incòmodes i estan pensats per deixar envàs per envàs, però la gent posa els envasos en una bossa, tal com estan dissenyats generen dificultats i problemes.

El senyor Xavier Fernández agraeixo que em facis aquesta pregunta. Explica que la implantació de la recollida lateral, ja ve de l'altre legislatura, hi ha un pacte a la taula de residus que està consensuat amb tots els grups polítics i amb els tècnics dels serveis implicats, un consens de que s'havia de fer a l'esquerra o a la dreta i quin tipus de contenidor. Diu que això està planificat des de fa anys i properament ha estat la quarta línia de la ciutat i properament arribarà la cinquena que afectarà a altres barris del Districte 5 com ara el barri del Torrent d'en Pere Parres. Explica que aquesta implantació de línies es fa molt temps abans i es parla amb els afectats i tots els serveis implicats, jo com a president de districte, la coordinadora, el servei d'Eco-Equip, Servei de Recollida de Residus, Mobilitat, Territori, Policia, i a més a més les AV afectades. Diu que es fan tres reunions prèvies amb totes les propostes sobre la taula i es contempla tot, si té més o menys afectació de transit, de totes les propostes la que té millor acceptació és la que s'implanta. Diu que en el moment que fas la implantació i comença el dia a dia i pot haver alguna incidència que s'ha d'anar revisant. Explica que ens varem reunir jo, la coordinadora i la Lluïsa Melgares amb les AV i amb els veïns d'aquestes queixes crec que eren 4 veïns que feien aquesta demanda. Comenta que, ens hem reunit, hem visitat, hem proposat consensuat algun canvi i a hores d'ara d'aquest canvi s'estan fent petites modificacions que tenen a veure amb la visibilitat en algun creuament, accessibilitat i alguna senyalització que havia de canviar, estem en aquest punt d'acabar el què es va parlar a la última reunió que va ser fa deu dies.

La senyora Isabel Fernández diu que encara hi ha alguns serveis que estan pendents de mirar-s'ho i acabar de consensuar. Comenta que aquests temes que són d'Associacions de Veïns o de àrees concretes d'un barri, en aquest cas de Gibraltar-Luís Companys, les treballéssim en un altre context, ho dic perquè el Consell és més per a temes de districte i hi ha altres fòrums. Pel que fa al tema que has dit és un tema que hem treballat i que a moltes coses ja s'ha donat resposta tot i que en queden algunes pendents, però aquest treball que es fa dia a dia amb les AV es el que anem fent amb cada un de vosaltres. El Consell és una mica per treballar els altres temes que són de tot el Districte, ja que si tractéssim cada problemàtica de cada barri es farien eternes, llavors serien inoperatives. Diu que ha està bé Carlota que ho comentéssim i que poguéssim dir com a exemple, però intentem contextualitzar.

La senyora Carlota Menéndez diu que estic d'acord amb que les reunions han de ser efectives, però entendràs si algú em diu alguna cosa jo estic al CMD5 i no li puc dir que això ho tracti no sé on, no sé les altres vies que tu dius.

La senyora Isabel Fernández respon que són les que les vies a les que es refereix són les que ja han fet servir i que estan funcionant. La senyora Carlota Menéndez diu que si ho han posat en el seu coneixement, es veu en la obligació de traslladar-ho al Consell.

La senyora Isabel Fernández respon que la informació traslladada, no es nova, són propostes que ja s'han traslladat i que s'estan treballant.

La senyora Carlota Menéndez diu que creu que ha de constar en acta que jo ho transmeto i tothom és coneixedor del fet.

El senyor Xavier Fernández: aprofito també pel comentari que feies dels contenidors intel·ligents. Explica que se està fent un estudi de com organitzar la recollida de residus a la ciutat, segurament més aviat que tard s'haurà de canviar aquest sistema de recollida i no a tot arreu ha de ser igual, possiblement hi haurà alguna zona de Terrassa que estigui preparada per fer una recollida de porta a porta, altres que hauran de ser amb contenidors de recollida lateral i probablement en un futur potser la implantació de contenidors intel·ligents, de tot això hi ha un estudi que s'està realitzant per poder portar a terme proves pilots a diferents zones de la ciutat.

El senyor Txetxu Sanz diu que això hauria de canviar els criteris de l'actual taxa de recollida de residus, bé quan tinguem un projecte ja es parlarà. També estaria bé informar que a finals d'aquest mes acaba el termini per presentar esmenes al comitè per a la millora de la neteja i la gestió dels residus de Terrassa i entre altres coses això significa que aquelles entitats que vulguin es poden apuntar.

Diu que representa una AV que té una implicació amb un barri, evidentment en el Ple d'aquest districte hem de dir coses que només puguin afectar al barri, però també diem coses que entenem que afecten a tot el districte, en aquest sentit us faig dues peticions per a un futur. Explica que l'altre dia l'Ajuntament va fer una presentació del Pla de Vianalització de noves zones al centre de la ciutat i em van sorprendre dues diapositives: una diu que un de cada dos dies no tenim una bona qualitat d'aire, la segona era que el 15% de la població de Terrassa viu a carrers amb un soroll nocturn superior al permès. M'agradaria saber si tenim dades del districte sobre aquests temes i quines propostes de solució hi ha per millorar la qualitat de l'aire al districte i el soroll a la nit.

Diu que l'ajuntament de Terrassa ha fet una campanya informativa i divulgativa sobre una gran inversió que ha estat realitzant a diferents espais públics i entre ells parlava de la plaça Cooperativa. Ens imaginem que aquesta inversió deu ser la tanca que s'ha posat al voltant del parc infantil i ho agraïm, perquè portem 10 anys reivindicant-la, però ens estanya que un balanç adaptat que es va aconseguir a través d'un procés participatiu amb el districte, encara no en saben res i fa uns quants anys d'aquest tema, ja que es fa publicitat de les millores ens agradaria veure-la .

Proposa, en relació amb el tema que ha plantejat el Salvador sobre els conflictes que està generant el rebut de l'aigua. Diu que, jo no tinc tant clar que s'hagi apujat el preu. La proposta seria que per al proper Ple es pugui fer un punt informatiu sobre el tema i convidar a l'Observatori de l'Aigua, perquè és una institució que ens hem dotat entre tots on hi ha representació de la ciutadania i segurament ells també tindran informació.

El senyor Xavier Fernández diu que quan tinguem les dades que comentaves de Medi Ambient ja informarem. Comenta que desconec si hi ha aquestes dades del districte, però pel que fa a la resta d'informació de la plaça, de la participació i de l'Observatori de l'Aigua ja informaré.

La senyora Isabel Fernández diu que si vol de cara al proper CMD5 podem convidar a l'Observatori, perquè que ens ho expliquin.

El senyor Txetxu Sanz diu que està d'acord i si tenen reclamacions i si han analitzat quina és la situació per poder tenir dades.

El senyor Xavier Fernández convida a la resta de consellers i conselleres si necessiteu algun aclariment d'algun Servei de l'Ajuntament, mes informació d'algun tema en concret. Diu que al pròxim Consell es pot convidar per donar explicacions i les informacions pertinents, però no tots en el mateix Consell ho decidim entre tots si hi ha varies propostes.

La senyora Laura Poyatos diu que volia fer referència al tema de l'aigua, ja que hi ha molts veïns que es queixen de la pujada de la factura. Diu que es tindria que estudiar millor i veure d'on ve això, perquè no és a tothom. Comenta que la resposta de T-aigua és que portin la factura i s'estudiarà, però realment ha d'haver-hi un problema i s'ha de saber d'on ve, ja que són molts ciutadans els que es queixen.

El senyor Salvador Esquiús diu que sobre això que deia el Xavier, jo ja he dit quin tema serien d'interès al Consell, tema de les ocupacions de la feina, de les persones, a l'Isaac li he traslladat el tema de formació i de ocupació i ha dit que donaria per més, però jo he dit que m'agradaria que s'emplacés en un altre àmbit i estic interessat en participar-hi.

El senyor Xavier Fernández diu que podem trobar un sistema que sigui una petició consensuada de tot el consell, quan demanem la presència d'un servei en concret o si volem planificar aquesta presència al llarg de l'any. Diu que podem trobar un sistema per canalitzar a través de la Isabel i feu les vostres peticions i ho treballem entre tots.

Informa que demà a les 9h. al tanatori municipal es farà la cerimònia en record del senyor Joaquim Solé.

El senyor Xavier Fernández s'acomiada de tots els consellers i conselleres i dona les gràcies per la seva assistència.

6. Consultes de la ciutadania

No hi ha consultes de ciutadania.

El president aixeca la sessió, la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària

President

Isabel Fernández Lázaro

Xavier Fernández Rivero